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I-1/8-5/2011.ikt.sz. 
Jegyzőkönyv 

 
Készült: Dévaványa Város Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2011. június 28.-án 
megtartott Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 

 dr. Ágoston Sándor bizottság elnöke 
 Dékány József bizottság tagja 
 Kanó József bizottság tagja 
 Nyuzó Marietta bizottság tagja 
 Németi József bizottság kültagja 
 Földi Zoltán bizottság kültagja 

Tanácskozási joggal részt vesz: 
 Pap Tibor polgármester 
 Balogh Csilla jegyző 
 Erdeiné Mucsi Márta ÁMK intézményegység-vezető 
 Diósné Ambrus Erzsébet ÁMK intézményegység-vezető 
 Kajla Annamária ÁMK intézményegység-vezető 
  
Meghívottak: 
 Szarka Andrea igazgatási irodavezető 
 Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 
 Gyuricza Máté műszaki ügyintéző 
 
Jegyzőkönyvvezető: Hermeczi Erika ügykezelő 
 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Köszönti a 
bizottsági ülésen megjelenteket, Pap Tibor polgármestert, Balogh Csilla jegyzőt, Szarka 
Andrea igazgatási irodavezetőt, Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgatóját, Erdeiné Mucsi 
Márta ÁMK intézményegység-vezetőt, Diósné Ambrus Erzsébet ÁMK intézményegység-
vezetőt, Kajla Annamária ÁMK intézményegység-vezetőt, Gyuricza Máté műszaki 
ügyintézőt, köszönti továbbá az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság 
tagjait.  
Az elnök megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak minden tagja 
megjelent az ülésen. A bizottság jelenlévő tagjainak száma 6 fő.  
 
Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

1. Farkas Gyula Közoktatási Intézmény tájékoztatója a dévaványai középiskolai oktatás 
helyzetéről. 
Előadó: Zámbó András igazgató 

 
2. Az ÁMK József Attila Művelődési Ház és Kádár Ferenc Alapfokú Művészetoktatási 

Intézményegységének beszámolója a művelődési és a művészetoktatási szakmai 
tevékenységről és az intézményi működésről.  
Előadó: Erdeiné Mucsi Márta intézményegység-vezető  
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3. Az ÁMK Óvoda és Bölcsőde Intézményegységének beszámolója az óvodai, bölcsődei 
nevelés szakmai tevékenységéről. 
Előadó: Diósné Ambrus Erzsébet intézményegység-vezető 
 

4. Az ÁMK Nevelési Tanácsadó és Egységes Pedagógiai Szakszolgálat 
Intézményegységének szakmai beszámolója. 
Előadó: Kajla Annamária intézményegység-vezető 

5. Javaslattétel a „Dévaványáért” kitüntetés 2011. évi kitüntetettjeire. 
Előadó: Pap Tibor polgármester 

6. Bejelentések. 
 
Megkérdezi a jelenlévőket, hogy van-e valakinek további önálló napirend megtárgyalására 
javaslata?  
Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzik el.  
Erdeiné Mucsi Márta ÁMK intézményegység vezető kérésére napirendi pont cserét javasol, 
kéri, hogy az első napirendi pont negyedik napirendi pontként kerüljön megtárgyalásra. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 
 83/2011. (VI. 28.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottsága a 2011. június 28.-án tartandó 
ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 

 
1. Az ÁMK József Attila Művelődési Ház és Kádár Ferenc Alapfokú 

Művészetoktatási Intézményegységének beszámolója a művelődési és a 
művészetoktatási szakmai tevékenységről és az intézményi működésről.  
Előadó: Erdeiné Mucsi Márta intézményegység-vezető  
   

2. Az ÁMK Óvoda és Bölcsőde Intézményegységének beszámolója az 
óvodai, bölcsődei nevelés szakmai tevékenységéről. 
Előadó: Diósné Ambrus Erzsébet intézményegység-vezető 
 

3. Az ÁMK Nevelési Tanácsadó és Egységes Pedagógiai Szakszolgálat 
Intézményegységének szakmai beszámolója. 
Előadó: Kajla Annamária intézményegység-vezető 
 

4. Farkas Gyula Közoktatási Intézmény tájékoztatója a dévaványai 
középiskolai oktatás helyzetéről. 
Előadó: Zámbó András igazgató 

5. Javaslattétel a „Dévaványáért” kitüntetés 2011. évi kitüntetettjeire. 
Előadó: Pap Tibor polgármester 

6. Bejelentések. 
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1. napirend: Az ÁMK József Attila Művelődési Ház és Kádár Ferenc Alapfokú 
Művészetoktatási Intézményegységének beszámolója a művelődési és a művészetoktatási 
szakmai tevékenységről és az intézményi működésről. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér az 
első napirendi pont megtárgyalására, amely az ÁMK József Attila Művelődési Ház és Kádár 
Ferenc Alapfokú Művészetoktatási Intézményegységének beszámolója a művelődési és a 
művészetoktatási szakmai tevékenységről és az intézményi működésről. Megkéri Erdeiné 
Mucsi Márta ÁMK intézményegység-vezetőt, amennyiben az írásos beszámolóhoz 
kiegészítése van, azt ismertesse. 
 
Erdeiné Mucsi Márta – ÁMK intézményegység-vezető: Elmondja, hogy a beszámolóban 
bemutatásra került a művészeti iskola és a művelődési ház tevékenysége. Bemutatta a 
személyi feltételeket, szakmai tevékenységet, a társintézményekkel való kapcsolattartást, a 
gazdálkodást, a tárgyi feltételeket, szólt az elért eredményekről. A beszámolóban csak a 2010. 
év tevékenységét mutatta be részletesen, ezáltal a bizottság tagjai, a képviselők betekintést 
nyerhetnek egy éves munkájukba. Kiegészítést nem kíván tenni az írásos beszámolóhoz, a 
felmerülő kérdésekre válaszol. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megköszöni az ÁMK intézményegység-vezetőjének az elmondottakat. 
Kéri a bizottság tagjait, az ÁMK József Attila Művelődési Ház és Kádár Ferenc Alapfokú 
Művészetoktatási Intézményegységének beszámolójával kapcsolatban véleményüket, 
kérdéseiket, hozzászólásaikat ismertessék. 
Megadja a szót Németi József bizottsági kültag részére. 
 
Németi József - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja: Felvetése, 
hogy a művészeti iskolában dolgozók között Papp Endréné nevét nem találja. 
 
Erdeiné Mucsi Márta – ÁMK intézményegység-vezető: Elmondja, hogy Papp Endréné nem a 
művészeti iskolai szakfeladaton foglalkoztatott, a Ványai Ambrus Általános Iskola kinevezett 
pedagógusa.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Megadja 
a szót Dékány József bizottsági tag részére. 
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: A beszámoló 
kitér a beiskolázás nehézségeire, ezzel kapcsolatban kérdése, hogy tudnának-e segítséget 
adni? 
 
Erdeiné Mucsi Márta – ÁMK intézményegység-vezető: Elmondja, a beiskolázás tekintetében 
korábban a Képviselő-testület arról döntött, hogy már tavasszal történjen meg a beiratkozás a 
tervezhetőség, a tantárgyfelosztás szempontjából. Ez okozott nehézségét, különösen a kezdeti 
időkben. Az a tapasztalatuk, hogy márciusban különösen a nagycsoportos óvodás, de a többi 
általános iskolás tanuló sem tudja hogyan fog alakulni az általános iskolában a tanulmányi 
óraterv. Ezért sokszor a szülők márciusban beíratják ugyan a gyermeket a művészeti iskolába, 
majd szeptemberben meggondolják magukat, illetve olyan is van, aki tavasszal nem íratja be a 
gyermeket a művészeti iskolába, csak szeptemberben. Úgy tapasztalják, most már a szülők is 
kezdik megérteni, hogy előre kell gondolkodni.  
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A beiskolázási rendet kezdik megszokni a szülők is, amely tagozaton lehetőség van, 
pótbeíratás keretén belül tudják a szülők szeptemberben beíratni a gyermeküket. Erről 
tájékoztatják a szülőket.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Megadja 
a szót Földi Zoltán bizottsági kültag részére. 
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja: A 
beszámolóban a személyi feltételek alakulásánál látható, hogy a közművelődési munka 
területről Csatári Attila elment, ezért lecsökkent a létszám. Kérdése, hogy Csatári Attila 
helyett vesznek-e fel valakit? 
 
Erdeiné Mucsi Márta – ÁMK intézményegység-vezető: Elmondja, hogy Csatári Attila másfél 
évig dolgozott az intézményben közfoglalkoztatásban, egy évig 8 órás foglalkoztatásban, 
2011. évben 6 órás foglalkoztatásban. Nagyon nagy segítséget jelentett, különösen a nyári 
időszakban a rendezvények alkalmával. Augusztusig lett volna munkaszerződése, de úgy 
döntött, a 6 órás foglalkoztatás számára kedvezőtlen, ezért másik munkahelyet keresett. 
Nagyon sajnálják, mert a végzettsége is megfelelő volt, és lelkiismeretesen végezte a 
munkáját.  
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Megjegyzi, 
hogy a művelődési ház és művészeti iskola nagyon sok rendezvényt és bemutatót tart, 
sajnálja, hogy anyagi helyzet miatt ezekről nem készül televíziós felvétel. 
 
Erdeiné Mucsi Márta – ÁMK intézményegység-vezető: Elmondja, hogy készítenének 
felvételeket a programokról, át tudnák adni a televízió számára, de már nincs lehetőség a 
lejátszásra. A televíziós felvételeket nem tudják finanszírozni. 
 
Pap Tibor – polgármester: Felvetődött már az az elképzelés, hogy hasonlóképpen Túrkevével 
és néhány környező településsel, amennyiben nem tudnak szolgáltatót megfizetni, 
önkéntesekből álló csoport alakulhatna, akik technikával tudnak segíteni, és létrehoznának 
alapítványt, amely működtetné a tevékenységet. A Túrkevéért Alapítvány már a művészeti 
oktatást is átvette Túrkevén és Ecsegfalván is át fogja venni.  
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Szól arról, hogy 
nem a programok felvételével, rögzítésével van a gond, hanem a „Ványa televízióra” történő 
felkerüléssel. A gond abból adódik, amennyiben nem a Sárréti Televízió készíti el a filmeket, 
még magasabb költséggel vetítik le.  
 
Pap Tibor – polgármester: Ismerteti, hogy létre lehetne hozni egy saját televíziót abból a 
forrásból, melyet a Sárrét TV részére biztosítanak, ez évente 2 millió forint. Többen is 
jelezték, hogy vannak eszközeik, Szél Antal elmondta, hogy jobb technikai felszereltsége van, 
mint a Sárrét TV-nek. Erdős Csaba, Szilágyi Endre részéről felvetődött, ők is szívesen 
vállalnának részt a helyi televízió kialakításában. A technikai és jogi kereteket kellene 
megtalálni a helyi televízió létrehozásához. Továbbgondolásra érdemesnek tartja a 
Polgármester a helyi televízió létrehozását. 
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja: Elmondja, 
hogy felvételek készülnek az intézmény és a városi rendezvényekről, programokról, azokból 
válogatást lehetne készíteni és az önkormányzat honlapjára fel kellene tenni. 
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Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Tájékoztat arról, hogy az ÁMK intézményben 
zajló rendezvényekről, eseményekről videofelvételek készülnek, és azok az intézmény 
honlapján megtalálhatók. 
 
Pap Tibor – polgármester: A városi honlapra is felkerülhetnek a felvételek, amennyiben az 
intézmények átadják a felvételt Kovács Éva ügyintézőnek, aki a honlapra fel tudja rakni az 
anyagokat, az MCOnet szinte korlátlan tárhelyet biztosít.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása az ÁMK József Attila Művelődési 
Ház és Kádár Ferenc Alapfokú Művészetoktatási Intézményegységének a művelődési és a 
művészetoktatási szakmai tevékenységről és az intézményi működésről szóló beszámolójával 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy az ÁMK József Attila 
Művelődési Ház és Kádár Ferenc Alapfokú Művészetoktatási Intézményegységének 
beszámolóját a művelődési és a művészetoktatási szakmai tevékenységről és az intézményi 
működésről fogadja el. 
Kéri, aki a beszámolót elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 
 84/2011. (VI. 28.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy az Általános Művelődési Központ József Attila Művelődési 
Ház és Kádár Ferenc Alapfokú Művészetoktatási Intézményegységének a 
művelődési és a művészetoktatási szakmai tevékenységéről és az intézmény 
működéséről szóló beszámolóját jóváhagyólag fogadja el. 
 
Az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság az 
intézményegység vezetőjének és dolgozóinak további eredményes 
munkavégzést kíván.  
 

(Az Általános Művelődési Központ József Attila Művelődési Ház és Kádár Ferenc Alapfokú 
Művészetoktatási Intézményegységének a művelődési és a művészetoktatási szakmai 
tevékenységről és az intézmény működéséről szóló beszámolója a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi.) 
 
 
2. napirend: Az ÁMK Óvoda és Bölcsőde intézményegységének beszámolója az óvodai, 
bölcsődei nevelés szakmai tevékenységéről. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 
második napirendi pont megtárgyalására, amely az ÁMK Óvoda és Bölcsőde 
intézményegységének beszámolója az óvodai, bölcsődei nevelés szakmai tevékenységéről. 
Megkéri Diósné Ambrus Erzsébet intézményegység-vezetőt, amennyiben az írásos 
beszámolóhoz szóban kiegészítése van, azt ismertesse. 
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Diósné Ambrus Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Köszönti a bizottsági ülésen 
jelenlévőket. Elmondja, hogy a beszámolóban az intézményegység elmúlt két évben végzett 
tevékenységét foglalta össze, mivel két évvel ezelőtt tartottak beszámolót.  
Terjedelmes lett az anyag, a kompetencia alapú nevelés bevezetésétől kezdve minden 
területről igyekezett részletes beszámolót adni az írásos anyagban, az ecsegfalvai óvoda 
tagintézményről is tájékoztatást tett.  
Beszámolt a nehézségekről is, illetve voltak olyan megfogalmazódott kérdések, amelyekben 
kéri az állásfoglalást.  
Kiegészítést nem kíván elmondani az írásos beszámolóhoz, amennyiben kérdés merül fel, 
azokra válaszol. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megköszöni az intézményegység-vezetőnek az elmondottakat.  
Megadja a szót Pap Tibor Polgármester Úr részére. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy mindenképp dicséretes az óvodai nevelőtestület 
összefogása, amelyet az alapítványon keresztül az intézmény fejlesztéséért tesznek. Ez 
elmondható a település többi intézményére is, akik a gyermekek segítését végzik. Vannak 
olyan gyermekek, akiknek jó képességeik vannak, de anyagilag nem tudják felvállalni például 
a fellépést, azok kaphatnak segítséget, vagy eszközöket vásárolnak, rendezvényeket, 
utazásokat, versenyekre fellépést finanszíroznak.  
Az óvoda esetében a sószoba kialakítását elismerésre méltónak tartja. Kérdése a 
Polgármesternek, hogy a sószoba igénybevétele a gyermek és felnőtt látogatók esetében 
hogyan alakult? 
 
Diósné Ambrus Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Tájékoztat arról, hogy a sószoba 
2011. január 5-én került megnyitásra és április közepéig lehetett igénybe venni, jelenleg 
szünetel, nyáron feleslegesen nem párologtatják a sót. Októberben fogják újra megnyitni. 814 
látogató volt, délelőtt az óvodás csoportok, délután pedig a felnőttek, asztmatikus 
betegségekben szenvedők vették igénybe. Voltak akik eddig Gyomaendrődre és Szeghalomra 
jártak át eddig, most már nem kell utazniuk, ez könnyebbség sokuk számára. A sószoba 
kialakításáról pozitív a tapasztalat.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Szól 
arról, hogy az óvodai épületeken ablakcserét végeznek, ugyanakkor pályázat került 
benyújtásra, és az óvodai intézményi épületek nyílászáró cseréjére is nyertek támogatást. 
 
Diósné Ambrus Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Az ablakokat a karbantartási 
keretből vásárolták meg. A karbantartás során egy-egy telephelyre helyezik a hangsúlyt. 
Mielőtt döntöttek mi lenne a legsürgősebb karbantartási munka, a műszaki irodában Feke 
László irodavezetővel és Ernyes Csilla pályázatíró referenssel egyeztettek a pályázatot 
illetően, azt a választ kapták, hogy a pályázat még befogadásra sem került. Ekkor döntöttek 
arról, hogy ablakokat vásárolják meg, mert néhány helyen, az Eötvös úti óvodaépületnél már 
életveszélyesek, a kétszárnyas ablakok külső szárnyát már nem is lehetett bezárni, az üveg is 
kiesett. Évek óta elhalasztották az ablakok cseréjét, más beruházás, felújítás nem történt. 
 
Kanó József - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Elmondja, hogy 
több képviselő meglepődött, nem tudtak ugyanis arról, hogy óvodában az ablakok cseréje 
történik.  
 



 7 

A gondot az jelenti, hogy pályázat került benyújtásra az óvodai épületek felújítására is, melyre 
most támogatást nyertek, és az ablakcserék miatt a pályázatot át kell dolgozniuk, hogy a 
támogatást fel tudják használni, amennyiben elfogadják.  
Meglepőnek tartja a bizottsági tag, hogy a költségvetés tárgyalásakor mindig arról beszélnek, 
milyen szűkösek az anyagi forrásaik, és most mégis felújításokat tudnak végrehajtani.  
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy az iskolai és óvodai 
telephelyeken meszelésre, ablakok festésére sem került sor, mert a pályázati eredményre 
vártak, viszont az Eötvös úti óvodai épületnél életveszélyesek voltak az ablakok.  
Az ablakok cseréje az egész intézményben összegyűlt pénzügyi keretből történt, mely az 
előző költségvetési évben keletkezett, még a 2011. évi költségvetés elfogadása előtt 
karbantartási szakfeladaton összegyűlt. Valóban nem kérte a Képviselő-testület hozzájárulását 
az ablakcserére, mert úgy szoktak dönteni, hogy az intézmény költségvetéséből gazdálkodják 
ki. 
 
Kanó József - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Szól arról, hogy 
nem az ablakok cseréjének szükségességét vitatja, hanem a kialakult helyzet gondot okoz.  
 
Pap Tibor – polgármester: Jelzi, hogy az épületen történt ablakcserék már a pályázatba nem 
férnek bele, ugyanakkor a pályázat keretében meg lehetett volna oldani az ablakok cseréjét, 
jelentős külső támogatással. Most azt is meg kell nézni, hogy milyen nyílászárókkal történt a 
csere, megfelel-e a pályázat feltételeinek, és utólagos elbírálás esetén nem rontja-e le a 
pályázat értékelését, nehogy újra ki kelljen cserélni az ablakokat, mert más intézményhez nem 
biztos, hogy beépíthetők lesznek, azokat egyedileg gyártották. Szükségesek lesznek a 
beépített ablakok minőségi bizonylatai. 
 
Diósné Ambrus Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Elmondja, hogy csak a 
legszükségesebb esetben történt ablakcsere. Nem rosszabbak a beépített ablakok hőszigetelési 
értékei, mint amelyek a pályázatban kerültek beállításra.  
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, hogy 
az óvodai épület ablak cseréjére mennyit költöttek? 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Az ablakok cseréjére kb. 700 ezer forintot 
költöttek. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Véleménye, hogy a gyermekek épségének, egészségének megóvása miatt szükség van az 
életveszélyes ablakok cseréjére. 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása az ÁMK Óvoda és Bölcsőde 
intézményegységének az óvodai, bölcsődei nevelés szakmai tevékenységéről szóló 
beszámolójával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy az ÁMK Óvoda és 
Bölcsőde intézményegységének beszámolóját az óvodai, bölcsődei nevelés szakmai 
tevékenységéről fogadja el. 
Kéri, aki a beszámolót elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 
 85/2011. (VI. 28.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy az Általános Művelődési Központ Óvoda és Bölcsőde 
Intézményegységének az óvodai, bölcsődei nevelés szakmai tevékenységről 
szóló beszámolóját jóváhagyólag fogadja el. 
 
Az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság az 
intézményegység vezetőjének és dolgozóinak további eredményes 
munkavégzést kíván.  
 

(Az Általános Művelődési Központ Óvoda és Bölcsőde Intézményegységének az óvodai, 
bölcsődei nevelés szakmai tevékenységről szóló beszámolója a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi.) 
 
 
3. napirend: Az ÁMK Nevelési Tanácsadó és Egységes Pedagógiai Szakszolgálat 
intézményegységének szakmai beszámolója. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 
harmadik napirendi pont megtárgyalására, amely az ÁMK Nevelési Tanácsadó és Egységes 
Pedagógiai Szakszolgálat intézményegységének szakmai beszámolója. Megkéri Kajla 
Annamária ÁMK intézményegység-vezetőt, amennyiben az írásos beszámolóhoz kiegészítése 
van, azt ismertesse. 
 
Kajla Annamária – ÁMK intézményegység-vezető: Elmondja, hogy az írásban megküldött 
beszámolóban bemutatta az intézményegység személyi feltételeit, feladatellátását, 
szolgáltatását, tárgyi feltételét, mind a nevelési tanácsadás, mind a logopédiai ellátás területén. 
Kiegészítést szóban nem kíván tenni, amennyiben kérdés merül fel, azokra válaszol. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megköszöni az intézményegység-vezetőnek az elmondottakat.  
Megadja a szót Pap Tibor Polgármester Úr részére. 
 
Pap Tibor – polgármester: Felvetődött, hogy az ÁMK Nevelési Tanácsadó és Egységes 
Pedagógiai Szakszolgálat olyan szolgáltatást végez, amely után nem fizetnek díjat, és nincs 
finanszírozás. Az érintett településeknek (Bucsa, Kertészsziget) vagy a társulásnak kellene 
finanszíroznia, emiatt tárgyalást kellene kezdeményezni.  
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgatója: Elmondja, hogy társulási ülésen, pénzügyi 
bizottsági ülésen is tárgyaltak az iskolaérettségi vizsgálatok finanszírozásáról, a társulás 
kistérségi irodavezetőjével is egyeztetett, de további egyeztetésre lesz szükség a 
füzesgyarmati és bucsai intézményvezetővel. 
 
Kajla Annamária – ÁMK intézményegység-vezető: Tájékoztat arról, hogy a füzesgyarmati 
szakszolgálat nem akarja elvállalni Bucsa ellátását. Elmondja, hogy az iskolaérettségi 
vizsgálatokért normatívát nem kapnak, csak a fejlesztésekre lehet normatívát kérni. 
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Pap Tibor – polgármester: A finanszírozás miatt van gond, hiszen ha Békéscsabára viszik be 
vizsgálatra a gyermeket, fizetniük kell érte, leszámlázzák és meg kell fizetniük a szolgáltatási 
díjat.  
 
Kajla Annamária – ÁMK intézményegység-vezető: Megjegyzi, hogy a megállapodásban 
vállalták Bucsa ellátását, ezért nem kérhetnek érte díjazást. 
 
Pap Tibor – polgármester: A megállapodásban nem finanszírozás nélkül vállalták a 
vizsgálatokat, akkor meg volt a finanszírozási oldala, szétosztották a települések gyermekeit 
és Bucsa Dévaványához tartozott. Nem baj, hogy tudják igazolni a kistérségi közreműködést, 
de a költségét ki kellene számolni, majd pedig a körjegyzőséggel és a kistérségi társulással 
tárgyalást kell kezdeni a finanszírozás kérdésében.  
A körjegyzőség lehívja a normatívát a vizsgálatok után, meg kell nézni, hogy a térségtől 
visznek-e el ezek a települések ilyen célú normatívát, mert ha igen, akkor a dévaványai 
Nevelési Tanácsadó és Egységes Pedagógiai Szakszolgálat kérhetne finanszírozást.  
Másik felvetése a feladatellátás és feladatelosztás tekintetében merült fel, az új oktatási 
törvény tervezeteit nézve, még abban az esetben is amennyiben az oktatás az 
önkormányzatoknál maradna és nem állami lesz, nem látja a pedagógiai szakszolgálat hová 
kerül, valószínűleg koncentráltan megyei önkormányzati feladat lesz. Minden szintű 
tárgyaláson, az oktatásügyet képviselő vagy az államot képviselő szakember elmondta, hogy a 
települési önkormányzat azt a feladatot végezheti, amire a törvény neki lehetőséget ad, illetve 
a törvény kötelezi és az önként vállalt feladatokat nem támogatják. Ezzel kapcsolatban 
önkormányzati oldalról nagy viták vannak, hiszen ahol van forrás, miért nem lehet majd a 
feladatot felvállalni. Úgy látja a Polgármester, hogy a forrást nem kaphatják majd meg, nem 
igényelheti meg más fenntartó csak a megye. Eddig még csak ilyen oktatási törvénytervezetet 
látott, minden alternatívában úgy szerepelt, hogy megyei szintű szervezésben valósul meg a 
pedagógiai szakszolgálat, illetve a szakképzés. Csak a gimnáziumi oktatást engednék meg a 
városoknak. Az óvodai nevelés és az általános iskolai oktatás maradna meg a településeknek, 
kivéve a kistelepüléseket, ahol a járás székhely település vagy a kistérségi társulás 
üzemeltetné.  
Kérdése, hogy szakmai szintén kértek-e véleményeket? 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Csak az intézményfinanszírozás, pedagógus 
óraszám tekintetében és foglalkoztatottságra vonatkozóan kellett kérdőívet kitölteniük. A 
pedagógiai szakszolgálatra, óvodára, bölcsődei ellátásra vonatkozóan nem történt megkeresés. 
Elmondja, hogy az oktatás területén nagy a bizonytalanság a jövőt illetően, egymásnak 
ellentmondó törvénytervezetek vannak. A következő tanévet el tudják kezdeni, de hosszabb 
időre nem tudnak tervezni.  
 
Pap Tibor – polgármester: A 2012/2013-as tanév már az új oktatási törvény alapján fog 
indulni. A finanszírozást érinti az új önkormányzati törvény változása, a járások működése 
2013-tól indul. A normatívák megszűnnek, feladatfinanszírozás lesz, de még nem került 
írásban megjelentetésre. Annyi pedagógust alkalmazhatnak a fenntartók (kérdés még, hogy 
kik lesznek a fenntartók), amennyit feladatfinanszírozás alapján szükségesnek tart az állami 
szakfelügyelet. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása az ÁMK Nevelési Tanácsadó és 
Egységes Pedagógiai Szakszolgálat intézményegységének szakmai beszámolójával 
kapcsolatban? 
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Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy az ÁMK Nevelési 
Tanácsadó és Egységes Pedagógiai Szakszolgálat intézményegységének szakmai 
beszámolóját fogadja el. 
Kéri, aki a beszámolót elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 
 86/2011. (VI. 28.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy az Általános Művelődési Központ Nevelési Tanácsadó és 
Egységes Pedagógiai Szakszolgálat Intézményegységének szakmai 
beszámolóját jóváhagyólag fogadja el. 
 
Az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság az 
intézményegység vezetőjének és dolgozóinak további eredményes 
munkavégzést kíván.  
 

(Az Általános Művelődési Központ Nevelési Tanácsadó és Egységes Pedagógiai Szakszolgálat 
Intézményegységének szakmai beszámolója a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
4. napirend: A Farkas Gyula Közoktatási Intézmény tájékoztatója a dévaványai 
középiskolai oktatás helyzetéről. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 
negyedik napirendi pont megtárgyalására, amely a Farkas Gyula Közoktatási Intézmény 
tájékoztatója a dévaványai középiskolai oktatás helyzetéről. Elmondja, hogy Zámbó András 
igazgató, illetve Tóth Erika a dévaványai középiskola koordinátora sem tud a mai ülésen jelen 
lenni egyéb irányú elfoglaltságuk miatt. Jelezték, hogy a képviselő-testületi ülésen jelen 
lesznek.  
Megkéri Földi Zoltán bizottsági kültagot, a Farkas Gyula Közoktatási Intézmény dévaványai 
tagintézmény pedagógusát, amennyiben az intézmény által készített beszámolóhoz 
kiegészítése van, azt ismertesse. 
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja, Farkas Gyula 
Közoktatási Intézmény pedagógusa: Tájékoztat arról, hogy a beszámoló a Farkas Gyula 
Közoktatási Intézmény dévaványai oktatási intézményegység feladatait, rendezvényeit, 
eseményeit mutatja be. A 2010/2011-es tanév elején szó volt arról, hogy elviselhetetlenné vált 
a helyzet a Farkas Gyula Közoktatási Intézményben, néhány képviselőt a dévaványai 
intézményegység pedagógusai is megkerestek, szerették volna, ha az önkormányzat 
visszaveszi a középiskolát. A fenntartó Békés Megyei Önkormányzat is észlelte a problémát, 
ezért igazgatóváltás történt. A bizottsági kültag véleménye, hogy jobb irányba haladnak, 
kedvezően változott a helyzet az intézményben. Egy új integráció előttük áll még, Orosháza, 
Gyomaendrőd és Szarvas tekintetében. Szarvas városa sem tudja, visszaadja-e a középfokú 
oktatást a megyének.  



 11 

A bizottsági kültag véleménye, hogy  jobb egy nehezebb de biztosabb pozíció, mint a 
bizonytalanság, jövőre átadják vagy sem az intézményt. Nem könnyű a helyzetük, próbálnak 
megfelelni.  
Az írásos beszámolóhoz kiegészítést nem kíván tenni, amennyiben kérdés merül fel a 
jelenlévők részéről, azokra válaszol. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megköszöni Földi Zoltán bizottsági kültagnak a tájékoztatást.  
Elmondja, hogy nagyon sok összevonás történt az oktatási intézmények tekintetében országos 
szinten. Az intézmény nevét illetően ragaszkodna a hagyományokhoz.  
Szarvason például több oktatási intézmény tartozott egybe – Vajda Péter Gimnázium és 
Középiskola, Művelődési Ház, óvoda, általános iskola – mindegyik egységnek külön neve 
volt. Javasolja a bizottság elnöke az intézmény nevét illetően a „Tisza Kálmán Közoktatási 
Intézmény Eötvös József Intézményegysége” elnevezést.  
A bizottság elnökének az intézmény beszámolójában feltűnt a tanórai hiányzások tekintetében 
a szülői figyelmeztetések magas száma. Megkérdezi mi a magas hiányzások számának oka? 
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja, Farkas Gyula 
Közoktatási Intézmény pedagógusa: Elmondja, hogy jellemzően a szakiskolás tanulók esetén 
van probléma a hiányzások tekintetében, azon belül különösen a nevelőotthonos tanulókkal. 
Előfordult sajnos olyan eset, amikor a tanulók nem mentek iskolába, telefonon azt a 
felvilágosítást kapták, hogy beteg, időközben pedig kiderült, hogy elszöktek az otthonból.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Kéri, 
hogy a hiányzásokról készüljön kimutatás, a családban nevelkedő tanuló és nevelőotthonos 
tanuló tekintetében, és a hiányzás óraszámait is bemutatva. 
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja, Farkas Gyula 
Közoktatási Intézmény pedagógusa: Elmondja, hogy a Családsegítő és Gyermekjóléti 
Szolgálatnak jelzik, amikor egy tanuló igazoltatlanul van távol, akik intézkednek, legtöbbször 
van eredmény. A magas tanórai hiányzások száma néhány tanuló miatt van, a tanulók 
többségével szerencsére nincs probléma. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Mint a 
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat családgondozója elmondja, hogy a dévaványai 
középiskolába járó tanulók között nincs olyan dévaványai középiskolás, akinek 50 órát 
meghaladja az igazolatlan hiányzások száma. Jelenleg két tanuló van, ahol meghaladta az 50 
órát az igazolatlan hiányzások száma. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Jelzi, hogy egy tanuló van a dévaványai 
középiskolában, akinél 50 tanórát meghaladó az igazolatlan hiányzás, emiatt a 
védelembevétele megtörtént. Fel kell oldani a védelembevételt a tanévzárást követően, mert 
csak a szorgalmi időszakban, június 15-ig lehet védelembe venni a tanulót. Felül kell vizsgálja 
és vissza fogja vonni a felfüggesztést. Kell kérni az iskolától tájékoztatást arra vonatkozóan, 
hogy a felfüggesztés ideje alatt volt-e igazolatlan hiányzása a tanulónak. Tudja, hogy a 
felfüggesztés alatt is volt hiányzása. Az irodavezető a hiányzásról, felfüggesztésről, a 
következményekről, évismétlésről felhívta a figyelmét a tanulónak és a szülőnek. A tanuló 
vállalta, hogy évet ismétel, Gyomaendrődön szeretne továbbtanulni, annak ellenére, hogy ott 
nem indítanak olyan szakot, amelyet szeretett volna.  
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A tanulóval az iskolában történt olyan esemény februárban, amely miatt nem kívánja a 
tanulmányait a dévaványai középiskolában folytatni. Családban nevelkedő tanuló, a szülő is 
értelmes, kulturált. Az irodavezető elmondja, hogy nem tudja mi történhetett, a tanuló nem 
mondta el, de nem a tanulmányait illetően vannak gondok. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Megadja 
a szót Nyuzó Marietta bizottsági tag részére. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Problémaként 
jelzi, hogy az 50 órát meghaladó hiányzások tekintetében a védelembevétel megtörtént, de az 
iskoláztatási támogatás felfüggesztését nem tudják foganatosítani, mert az önkormányzat nem 
nyitott számlát. A Magyar Államkincstár jelezte, hogy nem tudják hová utalni a felfüggesztett 
iskoláztatási támogatás összegét. Gyorsítani kellene az eljáráson, mert nem tudnak érdemben 
eljárni az iskoláztatási támogatás felfüggesztése esetén. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Ezt a problémát a gazdálkodási irodának jelzi, 
technikai probléma, még nem történt meg a számlanyitás. 
 
Pap Tibor – polgármester: Kérdése, hogy mikor lett szólva a számlanyitásról? 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Elmondja, hogy a jogszabály (gyámhatóságokról, 
valamint a gyermekvédelmi és gyámügyi eljárásról szóló 149/1997.(IX.10.) Korm. rendelet) 
módosítása 2010. augusztus 30-án lépett hatályba. A Korm. rendelet 91/I. § (5) bekezdése 
értelmében a jegyző az iskoláztatási támogatás felfüggesztéséről szóló, jogerősítési 
záradékkal ellátott határozatot a jogerőre emelkedést követően nyolc napon belül közli a 
Magyar Államkincstárnak az iskoláztatási támogatást folyósító regionális igazgatóságával, 
egyidejűleg - ha a települési önkormányzat nem rendelkezik még családtámogatási 
folyószámlával - megküldi az iskoláztatási támogatást folyósító regionális igazgatóság 
részére a családtámogatási folyószámla megnyitásához szükséges számla törzsadat bejelentő 
nyomtatványt és a jegyző aláírási címpéldányát. 
 
Az igazgatási irodavezető elmondja, hogy a testületi ülésre a kimutatásból kigyűjti a Farkas 
Gyula Közoktatási Intézmény tanulóinak igazolatlan hiányzásairól a kimutatást és bemutatja a 
képviselőknek.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Kéri az 
igazgatási irodavezetőtől az igazolatlan hiányzások számáról a kimutatást, és kéri jelezzék a 
gazdálkodási irodának, hogy az iskoláztatási támogatás felfüggesztése miatt szükséges 
folyószámla kerüljön a lehető legrövidebb időben belül megnyitásra.  
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a Farkas Gyula Közoktatási 
Intézménynek a dévaványai középiskolai oktatás helyzetéről szóló tájékoztatójával 
kapcsolatban? 
Megadja a szót Dékány József bizottsági tag részére. 
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: A 
beszámolóban írtakban megállapította és örömmel látta, hogy a beiskolázási létszámadatok 
kedvezően alakultak. Felhívja a figyelmet, hogy a dévaványai televízióban a beiratkozások 
előtt a középiskola bemutatásáról lehetne képsort összeállítani és ismertetni.  
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Földi Zoltán - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja, Farkas Gyula 
Közoktatási Intézmény pedagógusa: Jelzi, hogy a beiskolázási létszámadatok realizálódni 
látszanak, a mai napon is történt beiratkozás az intézménybe. A beiskolázás előtt a 
középiskola népszerűsítését a Békés Megyei Hírlapban, a helyi újságban is többször 
megjelentetik.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a Farkas Gyula Közoktatási 
Intézménynek a dévaványai középiskolai oktatás helyzetéről szóló tájékoztatójával 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy a Farkas Gyula 
Közoktatási Intézmény tájékoztatóját a dévaványai középiskolai oktatás helyzetéről fogadja 
el.  
Kéri, aki a tájékoztatót elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 
 87/2011. (VI. 28.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy a Farkas Gyula Közoktatási Intézmény tájékoztatóját a 
dévaványai középiskolai oktatás helyzetéről jóváhagyólag fogadja el. 
 
Az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság az intézmény 
igazgatójának és dolgozóinak további eredményes munkavégzést kíván.  
 

(A Farkas Gyula Közoktatási Intézmény tájékoztatója a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 

5. napirend: Javaslattétel a „Dévaványáért” kitüntetés 2011. évi kitüntetettjeire. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a bizottságnak ülését zárt ülés keretében kell folytatnia kitüntetési 
ügy tárgyalása esetén. 
Javasolja, hogy az 5. napirendi pont a nyílt ülés végén kerüljön megtárgyalásra a bejelentések 
után. 
 
 
6. napirend: Bejelentések. 
 
Az önkormányzati vagyonról és a vagyontárgyak feletti tulajdonosi rendelkezési jog 
gyakorlásáról szóló 8/2011. (IV. 1.) önkormányzati rendelet módosítása. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 
bejelentésekre. Elsőként az önkormányzati vagyonról és a vagyontárgyak feletti tulajdonosi 
rendelkezési jog gyakorlásáról szóló 8/2011. (IV. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról 
szóló rendelettervezet véleményezzék. 
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A gazdálkodási irodavezető előterjesztésében ismertette, hogy az önkormányzati vagyonról és 
a vagyontárgyak feletti tulajdonosi rendelkezési jog gyakorlásáról szóló 8/2011. (IV. 1.) 
önkormányzati rendelet módosítása szükséges, mivel a kötvénykibocsátáskor az 
önkormányzatnak jelzálogba vont ingatlanokkal kellett biztosítania 300 millió forint értékű 
vagyont. Az előterjesztésben leírta az irodavezető, hogy a K&H Bank folyamatosan 
felülvizsgálja az ügyfeleivel szemben fennálló követeléseit, azok biztonságos 
visszafizetésének kereteit és a kötelezettségek mögé bevont biztosítékokat, kiemelten a 
jelzálogba vont ingatlanok állapotát, forgalomképességét. Azt kérte a K&H Bank, hogy a 
jelzálogba vont ingatlanok tekintetében az érintett vagyontárgyak a korlátozottan 
forgalomképesből a forgalomképes vagyoni körbe kerüljenek át. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása az önkormányzati vagyonról és a 
vagyontárgyak feletti tulajdonosi rendelkezési jog gyakorlásáról szóló 8/2011. (IV.1.) 
önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelettervezettel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy az önkormányzati 
vagyonról és a vagyontárgyak feletti tulajdonosi rendelkezési jog gyakorlásáról szóló 8/2011. 
(IV.1.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendeletet a mellékelt tervezet szerint 
alkossa meg. 
Kéri, aki a rendelet megalkotását javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 
 88/2011. (VI. 28.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy az önkormányzati vagyonról és a vagyontárgyak feletti 
tulajdonosi rendelkezési jog gyakorlásáról szóló 8/2011. (IV.1.) 
önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendeletet a mellékelt tervezet 
szerint alkossa meg. 

 
(„az önkormányzati vagyonról és a vagyontárgyak feletti tulajdonosi rendelkezési jog 
gyakorlásáról szóló 8/2011. (IV.1.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet 
tervezete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Dévaványai Múzeumbarátok Köre támogatás iránti kérelme 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Ismerteti, 
hogy a Dévaványai Múzeumbarátok Köre 5510 Dévaványa, Széchenyi u. 8. sz. 
képviseletében Váradi Andrásné elnök, azzal a kéréssel fordul a Képviselő-testület felé, hogy 
a III. Kuruc Portya hagyományőrző rendezvény megvalósításához anyagi támogatást 
nyújtson.  A kért összege 150.000,- Ft, amelyből a kulturális műsort és a fellépők 
vendéglátását finanszíroznák.  
A kérelem az előterjesztés mellékletét képez. A gazdálkodási irodavezető az előterjesztésben 
tájékoztat arról, hogy a 2011. évi költségvetésről szóló 5/2011.(II.25.) önkormányzati 
rendeletben ilyen célra szabad előirányzat nincs, kedvező döntés esetén a támogatás az 
általános működési tartalék terhére valósul meg. 
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Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő 
Bizottság 100.000,- Ft. támogatást javasol a rendezvény megtartásához.  
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, hogy 
a költségvetés tárgyalásakor a civil szervezetek kérelmeinek elbírálásakor a Dévaványai 
Múzeumbarátok Köre milyen összegű támogatást kapott? 
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztatásként elmondja, hogy a Dévaványai Múzeumbarátok 
Köre programjai között a III. Kuruc Portya hagyományőrző rendezvény nem szerepelt, a 
múzeumi gyermektábor megtartásához kapták a támogatást. 
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: 150.000,- Ft. 
támogatást javasol, amely a rendezvényre meghívott kuruc csoport fellépésének díja. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a Dévaványai Múzeumbarátok Köre 
támogatás iránti kérelmével kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy a Dévaványai 
Múzeumbarátok Köre részére 100.000,- Ft támogatást nyújtson. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 4 igen szavazattal, 1 ellenszavazattal és 1 
tartózkodással a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 
 89/2011. (VI. 28.) OKS. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy a Dévaványai Múzeumbarátok Köre részére 100.000,- Ft 
támogatást nyújtson, a III. Kuruc Portya hagyományőrző rendezvény 
megvalósításához. A Képviselő-testület a támogatást a 2011. évi általános 
működési tartalék előirányzat terhére biztosítsa. 
A Múzeumbarátok Köre – 5510 Dévaványa, Széchenyi út 8. sz., képviseli: 
Váradi Andrásné elnök – a támogatás összegével a rendezvény lebonyolítását 
követő 30 napon belül számla ellenében elszámol.  Egyben tudomásul veszi, 
hogy a számadási kötelezettség elmulasztása, vagy a támogatott összeg 
támogatási céltól eltérő felhasználása esetén visszafizetési kötelezettsége 
keletkezik az Önkormányzat felé.  
A képviselő-testület bízza meg a polgármestert, hogy gondoskodjon a 
támogatottal a támogatási megállapodás megkötéséről, a megítélt támogatás 
kifizetéséről, valamint hogy a támogatás elbírálását követő 15 napon belül 
tegye közzé a döntéshozó szerv a támogatott adatait, valamint az elnyert 
támogatás összegét a kozpenzpalyazat.gov.hu honlapon, valamint a település 
internetes honlapján. 
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„Alföldi Barangolások” Térségi Turisztikai Egyesület létrehozása. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 
következő bejelentésre, amely az „Alföldi Barangolások” Térségi Turisztikai Egyesület 
létrehozásával kapcsolatos. Megkéri Pap Tibor polgármestert az ismertetésre. 
 
Pap Tibor – polgármester: Dr. Szabó Zoltán Túrkeve város Polgármestere azzal kereste meg, 
hogy a korábbi eseti együttműködés helyett egy folyamatos együttműködést alakítsanak ki a 
határos Szolnok megyei és Békés megyei települések. Eddig elsősorban a Leader 
rendezvényeken jelentek meg közösen, illetve készítettek közös turisztikai kiadványokat 
„Alföldi Barangolások” címmel. A mostani elképzelés egy térségi turisztikai egyesület 
létrehozásával kívánja az együttműködést folyamatossá tenni. Az alakuló közgyűlés 2011. 
június 24.-én lesz, de a testület pozitív döntése esetén önkormányzatunk csatlakozására, 
amennyiben a tagsággal járó feltételeket vállalják, utólag is lesz lehetőség.  
A tagsággal járó kötelezettségek között van az éves tagdíj fizetése, ami a jelenlegi induló 
szinten 5 Ft/év/lakos.  
A polgármester tájékoztat arról, hogy önkormányzatunk alapító tagja a Körös-Sárrét 
Turizmusáért Közhasznú Egyesületnek, amely hasonló céllal jött létre évekkel ezelőtt. Ebben 
az egyesületben az éves tagdíj 10.000,- Ft.  
Annak ellenére, hogy a Körös-Sárrét Turizmusáért Közhasznú Egyesület eredményesen végzi 
munkáját, a szélesebb körű együttműködés érdekében célszerűnek látja a tőlünk nyugatra 
fekvő településekkel történő együttműködést is, akik a létrehozni tervezett „Alföldi 
Barangolások” Térségi Turisztikai Egyesületben fejtik ki közös tevékenységüket.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megköszöni Polgármester Úrnak a tájékoztatást.  
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása az „Alföldi Barangolások” Térségi 
Turisztikai Egyesület létrehozásával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy az „Alföldi Barangolások” 
Térségi Turisztikai Egyesületbe tagként lépjen be és vállalja a tagokra vonatkozó 
kötelezettségek teljesítését. Javasolja továbbá, hogy az önkormányzati tagokat terhelő 5 
Ft/lakos/év első éves tagdíj megfizetését az önkormányzat 2011. évi működési tartaléka 
terhére biztosítsa.  
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 
 90/2011. (VI. 28.) OKS. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy tagként lépjen be az „Alföldi Barangolások” Térségi 
Turisztikai Egyesületbe (5420 Túrkeve, Kálmán kir. út 18.) és vállalja a 
tagokra vonatkozó kötelezettségek teljesítését.  
A 2011. évi működési tartalék terhére biztosítsa az önkormányzati tagokat 
terhelő 5 Ft/lakos/év első éves tagdíj megfizetését.  
A Képviselő-testület bízza meg a Polgármestert az egyesületi tagság 
létesítésével kapcsolatos teendők elvégzésével. 
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E.on Naptárfotó pályázat - Településünk ünnepei 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Ismerteti 
a következő előterjesztést, melyet Urbán Eszter ügyintéző készített. Az E.ON 
Energiaszolgáltató Kft. a kizárólag vele szerződéses viszonyban álló önkormányzatok részére 
hirdette meg a Naptárfotó pályázatát - Településünk ünnepei címmel. A játék időtartama alatt 
(2011.04.26-tól 2011.09.1-ig) a www.eon.hu/fotopalyazat oldalon történő regisztrációval, 
interneten keresztül lehet jelentkezni és legfeljebb 3 db. kép feltöltése lehetséges. A legtöbb 
szavazatot szerző pályamű az E.ON 2012-es falinaptárának címoldalára kerül, az egyes 
hónapokhoz kerülő fotókat pedig zsűri választja ki. A feltöltött képek bárki számára láthatóak 
lesznek, szavazni 2011.09.30-ig lehet. A zsűri a képek egyedisége, különlegessége, 
ötletessége és az általuk nyújtott vizuális élmény alapján dönt. Egy településről csak egy 
fényképet választanak ki.  
A versenyen való részvétel önrészt nem igényel. 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása az E.on Naptárfotó pályázattal 
kapcsolatban?  
Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy vegyen részt az 
E.ON Energiaszolgáltató Kft. naptárfotó pályázatán. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 
 91/2011. (VI. 28.) OKS. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy vegyen részt az E.ON Energiaszolgáltató Kft. (9002, Győr 
Pf. 205) Naptárfotó pályázatán, amelynek a témája a településen 
megrendezett ünnepek hangulatának bemutatása.   
A pályázat önrészt nem igényel. 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete bízza meg a 
Polgármestert az E.ON Naptárfotó pályázati anyagának határidőre történő 
benyújtásával. 
 

 
Köztemető üzemeltetési pályázat véleményezése. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 
következő előterjesztés megtárgyalására, amely a köztemető üzemeltetésére beérkezett 
pályázat véleményezése. 
Megkéri Gyuricza Máté műszaki ügyintézőt az ismertetésre. 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Ismerteti, hogy Dévaványa Város Önkormányzat 
Képviselő-testülete a 2011. május 26.-án tartott képviselő-testületi ülésen arról döntött, hogy 
pályázatot ír ki a Köztemető létesítményének 2011. augusztus 1. napjától - 2016. július 31.-ig 
tartó üzemeltetésére. 
A pályázati hirdetmény megjelent a Békés Megyei Hírlap 2011. május 31.-i számában, a 
Dévaványai Hírlap 2011. júniusi számában, valamint a dévaványai kábeltelevízió képújságán. 

http://www.eon.hu/fotopalyazat�
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A pályázati dokumentációt 2011. június 25.-ig a következő érdeklődők vásárolták meg: 
- Gyulai Pietas Egyházi Temetkezési Kft. 5700 Gyula, Esze T. u 4. 
- Közép-Tem Kft. 5600 Békéscsaba, Berényi út 103. 
- Sacramentum Kft. 5500 Gyomaendrőd, Bajcsy Zs. u 117. 

A pályázat beadásának határidejéig 2011. június 24.-én 900

A pályázatot benyújtó: a Gyulai Pietas Egyházi Temetkezési Kft. 5700 Gyula, Esze T. u 4. 

 óráig 1 db. pályázat került 
benyújtásra. 

 
A pályázat 2011. június 24.- én 9 10 

 

-kor került felbontásra, a pályázati adatlapon az 
üzemeltetésre vonatkozó árajánlat illetve támogatási igény: 

Év Támogatási igény /Ft/ 

2011 800.000 

2012 2.000.000 

2013 2.000.000 

2014 2.000.000 

2015 2.000.000 

2016 1.000.000 

 
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a Pénzügyi- Ellenőrző- 
Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság, mint Bírálóbizottság a Gyulai Pietas Egyházi 
Temetkezési Kft-t javasolja nyertesként kihirdetni a Köztemető üzemeltetési feladatainak 
ellátására. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Elmondja, hogy a Pietas Kft-t a köztemető üzemeltetés tekintetében az eddigi tevékenységéért 
elismerés illeti, a temető rendje megfelelő.  
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása a Köztemető üzemeltetési feladatainak 
ellátására beérkezett pályázattal kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy a Köztemető üzemeltetési 
feladatainak ellátására a meghirdetett nyilvános eljárás pályázati győzteseként a Gyulai Pietas 
Egyházi Temetkezési Szolgáltató Kft. -t hirdesse ki.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 
 92/2011. (VI. 28.) OKS. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy a Köztemető üzemeltetési feladatainak ellátására a 
meghirdetett nyilvános eljárás pályázati győzteseként a Gyulai Pietas 
Egyházi Temetkezési Szolgáltató Kft.-t (5700 Gyula, Esze T. u. 4. sz.) 
hirdesse ki. 



 19 

A nyertes ajánlattevővel kössön közszolgáltatási szerződést a Köztemető 
2011. augusztus 1-től kezdődő és 2016. július 31. napjáig történő 
üzemeltetésére. 
A képviselő-testület bízza meg a polgármestert a közszolgáltatási szerződés 
megkötésére. 
 

Gyuricza Máté műszaki ügyintéző távozik az ülésről. 
 
 

 „Kulturális infrastruktúra fejlesztése Dévaványán” című pályázathoz kapcsolódó 
Dévaványa, Gyöngy u. 8. szám alatti ingatlanon a színpad lefedésének és 
akadálymentesítésének, valamint a színpad raktár épülettel történő bővítésének 
kivitelezési munkáira beérkezett ajánlatok véleményezése.  
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 
következő előterjesztés megtárgyalására, melyet Feke László műszaki irodavezető készített.  
Ismerteti, hogy a Képviselő-testület a 216/2011. (V.26.) Kt. határozatával úgy döntött, hogy 
az Új Magyarország Vidékfejlesztési Program IV. tengelyének 122/2009. (IX.17.) FVM 
rendelet alapján benyújtott „Kulturális infrastruktúra fejlesztése Dévaványán” című 
pályázathoz kapcsolódó Dévaványa, Gyöngy u. 8. szám alatti ingatlanon a színpad 
lefedésének és akadálymentesítésének, valamint a színpad raktár épülettel történő bővítésének 
kivitelezési munkáira – helyi beszerzési keretében – a BORGULA-ÉP Kft.(5650 Mezőberény, 
Jeszenszky u. 20.) 10.605.628 Ft bruttó áras ajánlatát, mint legalacsonyabb összegű 
ellenszolgáltatást tevőt hirdeti ki nyertesnek.    
A beadott pályázat keretében nem volt lehetőség a beruházáshoz kapcsolódó műszaki 
ellenőrzési feladat költségének elszámolására, így azt az önkormányzatnak saját 
költségvetéséből kell finanszírozni. A műszaki ellenőrzési feladat ellátására vonatkozóan 
Dévaványa Város Önkormányzata 3 ajánlattevőtől kért be ajánlatot. A megadott határidőig 
mindhárom ajánlattevő benyújtotta ajánlatát az alábbi tartalommal:  

1. TRISIUS KFT. (5600 Békéscsaba Árpád sor 2/2. ) 
Ajánlati ár:   230.000 Ft + Áfa = 287.500 Ft 

 
2. KO-DETTY BT. (5600 Békéscsaba, Andrássy u. 29-33.) 

Ajánlati ár:   250.000 Ft + Áfa = 312.500 Ft 
 

3. Békés Mérnök Kft. (5600 Békéscsaba, Pásztor u. 34.) 
Ajánlati ár:   200.000 Ft + Áfa = 250.000 Ft 

 
A műszaki irodavezető előterjesztésében ismerteti, hogy időközben megkapták a 
Gyomaendrődi Építésügyi Hatóságtól az építési engedély határozatát, melyben előírták, hogy 
a kivitelezést megkezdeni csak tartószerkezeti kiviteli terv birtokában lehet, ezért ajánlatot 
kértek a MEDIC-FUNDA Kft-től (5600 Békéscsaba Dobozi u. 82.), mint az építési 
engedélyterv tartószerkezeti munkarészét képező szervezettől, és mint annak a szerzői jogával 
rendelkezőtől. A tartószerkezeti kiviteli terv elkészítésére 100.000 Ft. + Áfa összegű tervezési 
ajánlatot kaptak.  
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása a Dévaványa, Gyöngy u. 8. szám alatti 
ingatlanon a színpad lefedésének és akadálymentesítésének, valamint a színpad raktár 
épülettel történő bővítésének kivitelezési munkáira beérkezett ajánlattal kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
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Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy a Dévaványa Gyöngy u. 8. 
sz. alatti ingatlanon megvalósuló színpad lefedésének és akadálymentesítésének, valamint a 
színpad raktár épülettel történő bővítéséhez szükséges műszaki ellenőrzési feladatok ellátására 
vonatkozóan a Békés Mérnök Kft. 250.000,- Ft. bruttó áras ajánlatát, mint legalacsonyabb 
összegű ellenszolgáltatást nyújtót hirdesse ki nyertesnek. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 
 93/2011. (VI. 28.) OKS. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy a Dévaványa Gyöngy u. 8. sz. alatti ingatlanon 
megvalósuló színpad lefedésének és akadálymentesítésének, valamint a 
színpad raktár épülettel történő bővítéséhez szükséges műszaki ellenőrzési 
feladatok ellátására vonatkozóan – helyi beszerzési eljárás keretében – a 
Békés Mérnök Kft. (5600 Békéscsaba, Pásztor u. 34.) 250.000 Ft. bruttó áras 
ajánlatát, mint legalacsonyabb összegű ellenszolgáltatást nyújtót hirdesse ki 
nyertesnek.  
A Képviselő-testület a szükséges forrást az önkormányzat 2011. évi 
költségvetésének általános tartalék előirányzata terhére biztosítsa. 
A Képviselő-testület bízza meg a polgármestert a Megbízási szerződés 
aláírásával. 

 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Ismételten szavazásra kéri a bizottság tagjait. Javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy a 
Dévaványa, Gyöngy u. 8. sz. alatti ingatlanon megvalósuló színpad lefedésének és 
akadálymentesítésének, valamint a színpad raktár épülettel történő bővítéséhez szükséges 
tartószerkezeti kiviteli terv elkészítésére a MEDIC-FUNDA Kft. 100.000,- Ft. + Áfa összegű 
ajánlatát fogadja el. Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 
 94/2011. (VI. 28.) OKS. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy a Dévaványa, Gyöngy u. 8. sz. alatti ingatlanon 
megvalósuló színpad lefedésének és akadálymentesítésének, valamint a 
színpad raktár épülettel történő bővítéséhez szükséges tartószerkezeti kiviteli 
terv elkészítésére a MEDIC-FUNDA Kft. (5600 Békéscsaba Dobozi u. 82.) 
cég 100.000 Ft.+Áfa összegű ajánlatát fogadja el.  
A Képviselő-testület a szükséges forrást az önkormányzat 2011. évi 
költségvetésének általános tartalék előirányzata terhére biztosítsa.  
 
A Képviselő-testület bízza meg a polgármestert a Megbízási szerződés 
aláírásával.  
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Képviselői kezdeményezés – rovásírás helységnévtábla elhelyezése 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke:Rátér a 
következő bejelentés megtárgyalására, amelyet Séllei Zsigmond képviselő terjesztett a testület 
elé, és rovásírással történő helységnévtábla elhelyezésére történő javaslat. 
Séllei Zsigmond képviselő az általa benyújtott kérelemben leírja, hogy minden településen 
helységnévtábla jelzi a település határát.  
Az elmúlt években megerősödött az az igény, hogy a magyar műveltség szerves részét képező 
székely-magyar rovásírás is megjelenjen a köztéri feliratok, így a település határát jelző 
közlekedési táblák mellett is. A rovásírásos helységnévtábla állítása a helyi közösség és a 
nemzet összetartozásának pozitív üzenetét közvetíti az ott élő, oda érkező testvértelepülés és 
az áthaladó magyar emberek számára.  
Séllei Zsigmond képviselő a beadványában leírja, hogy csonka ország területén még nagyon 
kevés településen van ilyen rovásírásos helyég-névtábla, bár napjainkra, és közvetlen 
környezetünkben egyre több - Békéscsaba, Szarvas, Füzesgyarmat -, ezért olyan település 
számára, mely székelyföldi testvérvárossal büszkélkedhet, példamutatóan elsők között kell 
lennie a táblaállításban.  
A rovásírásos helységnév-táblák állításához mellékelte a képviselő a szükséges tudnivalókat, 
dokumentumokat. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, 
milyen összegű kiadásra kell számítani a rovásírásos helységnévtábla elhelyezése esetén? 
 
Pap Tibor – polgármester: A bizottsági tag kérdésére válaszolva elmondja, hogy kb. 50 ezer 
forintba kerül a helységnévtábla elkészítése. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Javasolja, 
hogy a helységnévtábla elkészítéséhez felmerülő költségek fedezetére kezdeményezzenek 
adománygyűjtést. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megkérdezi, van-e valakinek kérdése, hozzászólása a rovásírással történő helységnévtábla 
állításával kapcsolatban? Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait.  
Javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy Dévaványa település határában rovásírásos 
helységnévtáblák kerüljenek elhelyezésre, és a rovásírással történő helységnévtábla állításával 
kapcsolatban felmerülő költségek fedezetére kezdeményezzék adományok gyűjtését. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 4 igen szavazattal, 2 tartózkodással, és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 
 95/2011. (VI. 28.) OKS. Biz. hat. 

 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-
testületnek, támogassa azon önkormányzati képviselői kezdeményezést, 
amely rovásírásos helységnévtábla elhelyezésére vonatkozik.  
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Javasolja az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság, hogy a 
rovásírással történő helységnévtábla állításával kapcsolatban felmerülő 
költségek fedezetének megszerzése érdekében kerüljön sor adományok 
gyűjtésére a Dévaványa Felemelkedéséért Közalapítvány bevonásával. 
A képviselő-testület bízza meg a polgármestert, hogy a határozatban 
foglaltak szerint járjon el.  
 

 
Az Új Magyarország Vidékfejlesztési Program III. tengelyének intézkedésére 
meghirdetett „Turisztikai tevékenységek ösztönzése című felhívás 2. célterület 
fejlesztésére Ifjúsági tábor kialakítása Dévaványán”című támogatásban részesített 
pályázat tekintetében a beruházás megvalósításáról állásfoglalás kialakítása 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 
következő előterjesztés megtárgyalására, melyet szintén Feke László műszaki irodavezető 
készített.  
Az előterjesztésben az irodavezető ismertette, hogy a Képviselő-testület a 391/2009. (IX.24.) 
Kt. határozatával úgy döntött, hogy pályázatot nyújt be az Új Magyarország Vidékfejlesztési 
Program III. tengelyének intézkedésére meghirdetett Turisztikai tevékenységek ösztönzése 
című felhívás 2. célterület fejlesztésére „Ifjúsági tábor kialakítása Dévaványa” címmel. 
Dévaványa Város Önkormányzata 2011. június 20-án értesítést kapott a Körös-Sárréti 
Vidékfejlesztési Egyesülettől, hogy a fenti cél megvalósítására nettó 32.598.990 Ft. 
támogatásban részesült.  
A projekt keretében faházak, sátorhelyek a hozzá kapcsolódó infrastruktúra kialakítására 
nyílik lehetőség, melynek a 2009-es évben benyújtott pályázatban szereplő összköltsége nettó 
51.875.378 Ft.  
Az önkormányzat 2011. évi költségvetés rendeletének elfogadásakor a fenti cél 
megvalósításához tartozó önrész nem került biztosításra.  
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztatásként elmondja, hogy a Pénzügyi- Ellenőrző- 
Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság az ifjúsági tábor megvalósítását javasolja, és a 
szükséges saját erőt az önkormányzat 2011. évi költségvetésében a fejlesztési céltartalék 
előirányzaton belül átcsoportosítással javasolja biztosítani az alábbiak szerint: 

- a piaccsarnok létesítésére saját erőként beállításra kerülő 8 millió forint,  
- a városközpont felújítás III. ütemére 8.160 e. forint,  
- a géptároló építésére 5 millió forint, 
- a munkahelyteremtő támogatásra betervezett keretösszeg csökkentése (2x5 millió 

forint) 10 millió forint. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása az ifjúsági tábor kialakítása beruházás 
megvalósításával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy az Új 
Magyarország Vidékfejlesztési Program III. tengelyének intézkedésére meghirdetett 
Turisztikai tevékenységek ösztönzése című felhívás 2. célterület fejlesztésére „Ifjúsági tábor 
kialakítása Dévaványa” címmel benyújtott és nettó 32.598.990 Ft. támogatásban részesített 
beruházást valósítsa meg, és a saját erő részt,  19.276.388 Ft-ot az önkormányzat 2011. évi 
költségvetésében biztosítsa, valamint az egyes feladatokra az előterjesztésben ismertetett 
ajánlattevőktől kérjenek ajánlatot. 
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Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 
 96/2011. (VI. 28.) OKS. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy az Új Magyarország Vidékfejlesztési Program III. 
tengelyének intézkedésére meghirdetett Turisztikai tevékenységek 
ösztönzése című felhívás 2. célterület fejlesztésére „Ifjúsági tábor kialakítása 
Dévaványa” címmel benyújtott és nettó 32.598.990,- Ft. támogatásban 
részesített beruházást valósítsa meg. A projekt megvalósításához szükséges 
nettó 19.276.388 Ft. önerőt az önkormányzat 2011. évi költségvetésében a 
fejlesztési céltartalék előirányzaton belül átcsoportosítással biztosítsa.  
Javasolja az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság a 
Képviselő-testületnek, hogy az egyes feladatokra az alábbi ajánlattevőktől 
kérjen ajánlatot:  
Kiviteli terv elkészítése:  
- TRISIUS Kft. (5600 Békéscsaba, Árpád sor 2/2.) 
- CSABATERV BT. ( 5600 Békéscsaba Szőlő u. 105/4.) 
- MEDIC-FUNDA Kft. (5600 Békéscsaba Dobozi u. 82.) 
 
Közbeszerzési eljárás lefolytatása, műszaki ellenőrzési feladatok ellátása, 
könyvvizsgálói valamint PR feladatok ellátása:  
- Békés Mérnök Kft. (5600 Békéscsaba, Pásztor u. 34.) 
- TRISIUS Kft. (5600 Békéscsaba, Árpád sor 2/2.) 
- Duplex Kft. (5600 Békéscsaba, Kinizsi u. 13.) 
 
 Kivitelezési munkálatok elvégzése:  
- Feke László kőműves mester (5510 Dévaványa Kinizsi 25.) 
- Kiss Ferenc ev. (5510 Dévaványa Móricz Zs. u. 20.) 
- VÁNYAÉP Kft. (5510 Dévaványa, Szeghalmi u. 26.) 
- VEKTOR Építőipari Vállalkozási Kft. (5630 Békés, Hunyadi u. 11.) 
- BORGULA-ÉP Kft. (5650 Mezőberény, Jeszenszky u. 20.) 
- Károlyi és Tsa Építési Vállalkozó Kft. (5650 Mezőberény, Csabai u. 25.) 
- BÓLEM Építőipari Kft. (5600 Békéscsaba, Őszi u. 3.) 
 
Kültéri játékok beszerzése:  
- PETER TRANS 2000 Kft. (6710 Szeged Orvos köz 3.)  
- Flóra Díszfaiskola (7020 Dunaföldvár Tavasz u. 8.) 
- Geldberg Kft. (6400 Kiskunhalas Eötvös u. 5.) 
 
Kerti bútorok beszerzése:  
-  PETER TRANS 2000 Kft. (6710 Szeged Orvos köz 3.)  
- Laurus-Duo Kft. (1054 Budapest, Zoltán u. 6.) 
- Kert-Bazár Kft. (2119 Pécel, Pesti u. 120.) 
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Berendezések, bútorok beszerzése:  
- DIVIAN-MEGA Kft. (6724 Szeged, Vértói u. 18.) 
- Bútor Lakberendezési Áruház – Csaba Ignác (5510 Dévaványa, 
Széchenyi u. 5/1.) 
- Best Bútor (5600 Békéscsaba Orosházi u. 32.) 
 
A Képviselő-testület bízza meg a polgármestert az ajánlatkérések 
lebonyolításával.    
 
 

dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: A 
bizottság elnöke megkérdezi van-e még valakinek bejelentése? 
Megadja a szót Pap Tibor Polgármester részére. 
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztatja az Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi 
Bizottság tagjait, hogy a városnapi rendezvény vendéglátásának lebonyolításával megbízott 
vállalkozó, Kónya István megkereste.  
Előzetesen tájékoztat arról a Polgármester, hogy Kónya István vállalkozó javasolta Erdeiné 
Mucsi Mártának a rendezvényért felelősnek, hogy a városnapon gasztronómiai főzésre 
kerüljön sor, óriásbográcsban. A vállalkozó több szponzori támogatásra számított, ezért 
megkereste és elmondta a vállalkozó, hogy a számításait meghaladóan kell anyagi forrást 
biztosítania a rendezvényhez. Megkérdezte, hogy az önkormányzat nem tud-e a városnapra 
biztosított anyagi forrásból megtakarítást átcsoportosítani.  
Erdeiné Mucsi Mártával a rendezvény felelősével egyeztettek, ezért megkéri az ismertetésre.  
 
Erdeiné Mucsi Márta – ÁMK intézményegység-vezető: Tájékoztatja az ülésen jelenlévőket 
arról, hogy évek óta a városnapi rendezvény keretében főzőversenyt szerveztek, az idei évi 
városnapi rendezvény keretében Kónya István vállalkozó állt elő az óriásbográcsban történő 
gasztronómiai főzés ötletével. Elmondja, hogy a vállalkozóval kötött szerződésben vállalta a 
mobil WC biztosítását, melynek költsége 200.000,- Ft. A vállalkozó szeretné ha megfelezné 
az önkormányzat ennek a költségét, és cserébe a gasztronómiai főzést megszervezi. Az ÁMK 
intézményegység-vezető véleménye, amennyiben a gasztronómiai főzésre sor kerül, a 
meghirdetett főzőversenyre nem fognak jelentkezni csapatok, eddig még ugyanis jelzés nem 
érkezett. A lehetőséget megadják a vállalkozó részére, mert lehet, hogy látványos lesz a 
gasztronómiai főzés.  
Arról is tájékoztat, hogy Kónya István vállalkozó felvállalta a szórólapok elkészítését, mivel 
az reklámanyagot is tartalmazott volna, ennek külön örültek, ugyanakkor ahogy telt az idő, 
hiába sürgették, nem készültek el a szórólapok. A szórólapok szétosztásában ezért is kérték a 
hivatal segítségét, a közfoglalkoztatottak fognak segíteni.  
Elmondja az ÁMK intézményegység-vezető, hogy Polgármester Urat kereste meg Kónya 
István vállalkozó anyagi segítségért. Járt az ÁMK-nál is, és bejelentést tett a bográcsban 
történő főzésre. Az elmúlt héten volt helyszíni szemle, a hatósági ellenőrzések megtörténtek 
(Környezetvédelmi Felügyelőség, Tűzoltóság, ÁNTSZ, gyomaendrődi önkormányzattól), 
mindent megnéztek és mindent rendben találtak. Tudomása szerint a vállalkozó a 
gasztronómiai főzést meg kívánja szervezni.  
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy Kónya István vállalkozó a gyomaendrődi Tímár 
János mesterszakácstól bérli az óriásbográcsot, és a Dévaványai Nők Baráti Köre segít a 
főzésben. Az eszközök szállítása, valamint az alapanyagok költsége is jelentős, 2000 adag 
készítését vállalná.  
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A vállalkozónak az a gondja, hogy kevés szponzori támogatást tudott szerezni.  
Erdeiné Mucsi Márta jelezte, hogy a városnapi rendezvény megtartásához szükséges 
engedélyek megszerzése miatt a kiadások az intézménynél is megnövekedtek, illetve az 
ARCO Kamarazenekar koncertjének elmaradása miatt Steve Taylor - Szabó pánsíp művész 
lépett fel a református templomban, és a fellépés költségét az intézménynek kellett 
finanszírozni. Anyagi támogatás iránti igénye inkább az ÁMK-nak lehet, aki igyekszik 
kigazdálkodni az adott keretből a felmerülő plusz kiadásokat is.  
 
Erdeiné Mucsi Márta – ÁMK intézményegység-vezető: Elmondja, hogy Kónya István 
vállalkozó számolhat bevétellel, az ÁMK intézménynek nem származik bevétele a 
városnapból. Tart attól az intézményegység-vezető, hogy ha a vállalkozónak a városnapi 
rendezvényen nem lesz bevétele, a Szent István napi és a Betakarítási Ünnep rendezvényeken 
nem fogja a vendéglátást elvállalni.  
A gasztronómiai főzést a vállalkozó felvállalta, ő szeretné megvalósítani. 
 
Pap Tibor – polgármester: Egyelőre írásban kérelemmel nem fordult Kónya István vállalkozó 
anyagi támogatásért, de mindenképp jelezni kívánta a bizottság tagjai felé, hogy a vállalkozó 
megkereste. Amennyiben írásban benyújtja a kérelmét, a testületi ülésen arról dönteni kell. Az 
elmondottakat tájékoztatásként kívánta a Polgármester elmondani. 
 
dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési- Sport és Ügyrendi Bizottság elnöke: 
Megköszöni Polgármester Úrnak a tájékoztatást. 
A bizottság elnöke megkérdezi van-e még valakinek bejelentése a zárt ülés megtárgyalása 
előtt? Megállapítja, hogy további bejelentés nem hangzott el.  
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a bizottságnak ülését zárt ülés keretében kell folytatnia kitüntetési 
ügy tárgyalása esetén. 
A bizottság elnöke megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  
A zárt ülés anyaga az I-1/30-3/2011. iktató számú külön jegyzőkönyvben található. 
Ugyanezen jegyzőkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is. 
 
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1700

 
 órakor bezárja. 

Kelt: mint az első oldalon 
 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 
 ________________________ 
 dr. Ágoston Sándor   
 bizottság elnöke 
 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
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